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German József polgármester köszöntötte a megjelenteket.  
Elmondta, hogy legutóbb 2022. november 20-án volt falugyűlés, ahol megígérte, hogy - 
amennyiben igény van rá - továbbra is szeretné évente 2 alkalommal megtartani a falugyűlést, 
hiszen ez egy lehetőség arra, hogy a lakosság elmondja a véleményét, kritikáit, ötleteit, az 
esetleges észrevételeit, a testület és ő is nyitott erre. 
Felhívta a jelenlévők figyelmét arra, hogy fogadóóráján és azon kívül is a lakosság 
rendelkezésére áll. 
 
Ezután részletes beszámolót tartott a novemberben megtartott falugyűlés óta végzett 
munkáról. Az alábbi témák kerültek ismertetésre:  
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1. Beszámoló az előző időszakban végzett munkáról 
 
Személyi változás 

 
 
German József polgármester: 
- 2023. április 17-től Ciuleacné Drajkó Adrienn látja el a jegyzői feladatokat. Az előző jegyző, 
Majer Annamária munkaviszonya a próbaidő végével közös megegyezéssel megszűnt. Sok 
mindenben nem egyeztek az elképzeléseink, ezért a nógrádi polgármesterrel együtt közösen 
úgy döntöttünk, hogy nincs közös jövőnk, így az együttműködést március 31-én befejeztük.  
 
 
 
Közösségi élet 

 
German József polgármester: 
- Megtartásra kerültek az adventi vasárnapok, megemlékeztünk a Málenkij Robotra 
elhurcoltakról. A falusi disznóvágáson szép számmal vettek részt, bár a vendéglátáson sajnos 
kevesebben voltak. A kóstolásból 80 000 Ft adomány gyűlt össze a tornaterem felújítására. 
 A svábbál nagy létszámmal, jó hangulattal telt. A Vérszilvafeszt idén elmaradt, az ideális 
időpont húsvét hétvégéje lett volna, de akkor nem tudtuk megtartani, ezért az azt követő 
hétvégét céloztuk meg, ám akkorra a fák elvirágoztak. Így is nagy érdeklődés volt az országos 
hírességű fasorunk iránt, megszerveztük a parkolást, a polgárőrök is többször kimentek a 
helyszínre, így semmi fennakadás nem volt. A majálisnak nagy sikere volt, sokan eljöttek, finom 
ételeket főztek a csapatok, igazi majálisi hangulat kerekedett. Idén is megtartottuk a 
gyermeknapot, kissé szerényebb anyagiakkal, de a legfontosabb, hogy a gyermekek jól érezték 
magukat. A rendezvényekkel kapcsolatban továbbra is az az álláspontom, hogy nem szeretnék 
nagyszabású rendezvényeket, koncerteket, hanem olyanokat, amelyek magunknak, helyieknek 
szólnak, hiszen ezek jó alkalmak arra is, hogy minél jobban megismerjük egymást. 

- Az Idősek Napja június 23-án kerül megtartásra a rendezvénysátorban Straub Dezső 
vendégelőadóval és helyi fellépőkkel. 

- A vasút és a patak között ültetett fasor után újabb fasort ültettünk a zöldhulladék tároló 
mögött. Még mindig vannak nálam a faiskolában facsemeték, ha valaki szeretne ültetni jelezze 
bátran. 

- A futballpályán a gondnokunk lábtörés miatt hetekre kiesett, ezért számítok a helyi, 
sportszerető emberek munkájára fűnyírás tekintetében. 

  

 
Pénzügyi beszámoló 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
- Először is röviden beszámolnék a tavalyi évről. Május hónapban zárjuk mindig az évet, a tavalyi 
évünket 234 M Ft bevételi oldallal zártuk, ez több mint amit eredetileg terveztünk, amit annak 
köszönhetünk, hogy sok pályázatot sikerült elnyernünk. A tavalyi évben az állami 
finanszírozásunk összege 75 M Ft-ot, pályázatok összege közel 50 M Ft-ot, a közhatalmi 
bevételek (adók) nagyságrendileg 25 M Ft-ot tettek ki.  A település adóerőképessége nagyon 
magas, ami az állami támogatások elbírálásánál sajnos hátrányos szempont. A működési 
bevételeink 50 M Ft körül alakultak. 
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Kiadási oldalon a költségek a következőképpen alakultak: 
Összes kiadás 215 M Ft, melyből 175 M Ft a falu működtetésére fordítandó költségek 
(intézmények, közüzemi díjat, közvilágítás, szolgáltatások, anyagvásárlások, személyi költségek 
stb..), és 40 M Ft pedig finanszírozási kiadás (óvoda, bölcsőde működtetése). 
Részletesen: 

 Személyi költség és járulékok: 17 M Ft 
 Dologi kiadások, anyagköltségek, közüzemi díjak: 54 M Ft 
 Beruházások: 40 M Ft 
 Felújítások: 58 M Ft 

A beruházási és felújítási tételek jelentős része pályázati pénzből valósult meg. Összességében 
az eddigi évek alapján 16-17 M Ft, amit az Önkormányzat saját erőből költött beruházásokra, 
felújításokra. A tavalyi évben az egyik legnagyobb saját erőből történő beruházás a temetői út 
megépítése volt (6 M Ft). Nyertünk pályázatot a hivatal előtti tér felújítására (5 M Ft), az 
Önkormányzat vásárolt egy földterületet (3,5 M Ft), a játszótéri eszközök előfinanszírozására 1 
M Ft-ot költöttünk. A tavalyi évben több pályázatot nyertünk eszközök beszerzésére, ebből 
sikerült vennünk egy traktort, egy pótkocsit és különféle kiegészítőket 10 M Ft összegben.  
Ezen felül az óvodában és bölcsődében hűtő-fűtő klímaberendezéseket vásároltunk és 
szereltettünk fel 2 M Ft összegben, ami nagyon fontos, mert az óvodában vannak napelemek, az 
ezek által termelt áramot fel tudjuk használni. 
A legnagyobb tétel az útépítés volt, a Panoráma utca aszfaltozása 50 M Ft értékben (42 M Ft 
pályázati finanszírozásból, 8,7 M Ft saját erőből) 
Ez volt a 2022-es év.  
A 2023 évi tervezett előirányzati összegünk 139 M Ft (bevételi kiadási oldalon egyaránt). Az 
április végi adatok szerint a bevételi oldalunk az előirányzatnak megfelelően alakul, 50 % feletti, 
74 M Ft bevétele származott az Önkormányzatnak, amely állami támogatásból és helyi adókból 
tevődik össze.  
Kiadási oldalon 45 M Ft-ot költöttünk el, ez kb. 1/3-a az éves tervezett kiadásoknak, ebben 
ténylegesen csak működési költségek voltak, beruházásokra tudatosan nem költöttünk, hiszen 
az év elején a költségvetés elfogadásakor arról döntöttünk, hogy amíg nem látjuk az idei évi 
gazdasági helyzetet, állami támogatásokat, a pályázatok alakulását, addig saját beruházásokat 
nem kezdünk el, csak a legszükségesebbekre költünk. Főleg azért, mert kiderült, hogy az éves 
állami támogatás az idei évben sokkal kevesebb (több mint 10 M Ft-tal), ez a magas 
adóerőképesség miatt van. 
Azt gondolom, hogy az idei évet minden gond nélkül teljesíteni tudjuk pénzügyileg, de 
beruházásokra, felújításokra nem sok lehetőségünk lesz, nem kizárt, hogy a tartalékokhoz is 
hozzá kell nyúlnunk, és ezzel még mindig messze kiemelkedőnek számítunk akár megyei, akár 
országos viszonylatban is a többi településhez, ahol már sok helyen hitelből élnek. 
 
 
German József polgármester: 
- Ahogy alpolgármester úr is utalt rá, sajnos nagyon szűkösek a kereteink. Gyakorlatilag 25 M Ft 
a falu saját bevétele az adókból. A kiemelkedően magas adóerőképességünk (szomszéd 
falvakhoz képest 2-3-szor akkora) idén abból adódott, hogy 2021 őszén a Faluszövetkezet 
átalakult Kft-vé, az új cég az év végén kezdte meg működését és ebben a két hónapban nagyon 
magas volt az árbevételük. A Magyar Államkincstár rendszere úgy számolja, hogy az átalakulás 
utáni utolsó két hónap bevételét évesíti, felszorozza 6-tal, és ez alapján állapítja meg hogy 
mennyi iparűzési adót fognak fizetni. Az adóerőképességünk ennek következtében kb. 30.000 Ft 
helyett 50.000 Ft-ra nőtt, a szolidaritási hozzájárulás mértékét ez alapján határozták meg, ezért 
havonta kb. 1 millió forintot megvonnak tőlünk, csökkentették a szociális keretünket, és  
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bizonyos pályázatokból is kizárhatnak. Erről nem a Faluszövetkezet tehet, hanem a Magyar 
Államkincstár rendszere. 
Ez úgy gondolom teljes mértékben igazságtalan, felkerestem már az államtitkár urat, a 
parlamenti képviselőket is, mindent megteszek, hogy egyedi elbírálást kapjunk az ügyben. 
- Van még tartalék pénzünk, van egy pályázatunk is, ami utófinanszírozásos, onnan is várunk 5 
M Ft-ot, de nagyon odafigyelve, konzervatívan tervezünk. 
 
 

Pályázatok 

 

German József polgármester: 
- Tavalyi évben beadtuk a Málna-köz utca és Ifjúság utca egy szakaszára pályázatot, ami sajnos 
elutasításra került. Múlt héten kerültek kiírásra a Magyar Falu pályázatok, idén sajnos jóval 
szűkösebbek a keretek, ezért mérlegelnünk kell, hogy beadjuk-e újra mindkét utcára, vagy 
nagyobb esélyünk van-e, ha csak a Málna-köz utcára pályázunk. 

 

Erdélyi Bálint érdeklődő: 
Vannak további pályázatok függőben? 
 
German József polgármester: 
Nincs függőben lévő pályázatunk, e heti hír, hogy a nemzetiségi önkormányzatunk sikeresen 
pályázott és 2,5 millió forintot nyert a tornaterem energetikai felújítására, melyből kis felújítás 
mellett fűtés korszerűsítést szeretnénk megvalósítani. Megnézzük mire elég ez az összeg, és 
próbálok plusz támogatásokat is szerezni, úgy gondolom ez a tornaterem méltatlan állapotban 
van a faluhoz. 
 

Erdélyi Bálint érdeklődő felajánlotta segítségét társadalmi munka keretében a felújításhoz.  

 

Egyebek 

 

German József polgármester: 
- Márciusban megtartottuk helyi vállalkozókkal a vállalkozói találkozót, melynek egyik célja 
volt, hogy a vállalkozók megismerjék egymást és akár kedvezményekkel is segítve egymásnak 
csináljanak forgalmat, bevételt, a másik célja a mecénási szerep, úgy gondolom aki tehetős 
vállalkozó, annak van lehetősége segíteni a faluját. 
- Energiatakarékosság céljából meghoztunk több intézkedést, a Községháza emeletét lezártuk, 
az alsó szinten 3 irodában volt csak fűtés, a bejáratoknál függönyök felhelyezésével próbáltuk 
megakadályozni a hő távozását. Az orvosi rendelőben az orvosokkal és a védőnővel egyeztetve 
heti 2 napra vontuk össze a rendeléseket. Az óvodában az egyik csoportszobát megszüntettük, 
a foglalkoztató szobában történik a gyerekek alvása is, ezáltal is csökkentettük a fűtés 
költségeit. Közel 2 millió forint saját erőből az óvodában 3 db, a bölcsődében 2 db hűtő-fűtő 
ventilátor került felhelyezésre. Ez - az energiaválságot figyelembe véve - azért vált szükségessé, 
mert egyrészt a napelemek többletenergiát termelnek, másrészt fontosnak tartottam, hogy 
legyen egy másik energiaforrásunk is, ha történne valami a gázellátással. 
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- Az óvodában meg kellett növelnünk 25 főről 30 főre a maximum csoportlétszámot, mert a 
következő nevelési évben előreláthatólag 28 fő lesz a gyermeklétszám. A bölcsőde 100 %-kal 
üzemel, a gyermekek 2/3 része helyi. Az intézményekben jó munka folyik, kívül-belül jó 
körülmények között történik a nevelési munka. 
 
- Az iskola újraindítása nagy szívügyem volt, sajnos nem sikerült. Rengeteget foglalkoztunk a 
témával, minden elő volt készítve, minden feltétel adott volt, kiváló pedagógusokkal, a 
parlamenti képviselők támogatásával. Mindenki szerette volna, csak sajnos a szülők egy része 
nem, így nem tudtuk elindítani. 
Jövőre újra megpróbáljuk, addigra minden engedély a birtokunkban lesz, bízom benne, hogy a 
szülők is partnerek lesznek. 
 
- Társadalmi munka keretében a férfiak damilos kaszával nyírták a füvet, a hölgyek pedig a 
temetőt tették kora tavasszal rendbe. Köszönöm munkájukat. 
 
- Korábban is említettem már, hogy a temetőt körbe ölelő erdő magánemberek tulajdonában 
van, mindkét részről a bejárás magánterületen keresztül történik. Felvettük a kapcsolatot a 
tulajdonosokkal és kértük, hogy egy korábbi ígéret alapján a bejáráshoz szükséges részt 
ajándékozzák oda a falu javára, de sajnos piaci ár felett akarják eladni a közel 1000 m2 
területet, a falu saját jogán történő bejutása a temetőbe így egyelőre nem megoldott. 

- A napelempark egy elég régóta húzódó dolog, az inflációt figyelembe véve egyre kevesebbet 
ér a pénz, amit megnyertünk. A mai Magyarországon az energetikai témában sok-sok 
bizonytalanság van. Sajnos azóta sem kaptunk kvótát, az állami szervek részéről még nincs meg 
a döntés. 

- Az elmúlt időszakban sok panasz volt a hulladékszállításra. Sok mindent nem tudunk tenni, ha 
jelzés érkezik felénk akkor minden esetben továbbítjuk a szolgáltató felé. 

- A lakópark 3 fős bizottságával nagyon jó az együttműködés. Itt van most egy kis 
tartalékpénzünk, mert az ún. „szellemház” tulajdonosait hosszú idő után sikerült rávenni, hogy 
fizessék be a 22 lakóegység után a csatlakozási hozzájárulást, így ez a pénz megvan tartalékba. 
Az ott lévő utakból sajnos több út nem a falué, a Liget utcát a közelmúltban sikerült árverés 
útján megvásárolnunk. Szeretném a többi utat is megszerezni a falunak. A közvilágítás a másik 
nagy, aktuális probléma. Korábban üzemeltetésre lett átadva, ami azt jelenti, ha elromlik 
valami akkor azt nekünk kell megcsinálni. Most sajnos el is romlott, így az átadást meg kell 
oldani, de előtte felül kell vizsgáltatni a rendszert, ami jelen pillanatban úgy néz ki, hogy közel 2 
M Ft-ba fog kerülni, ha nem merülnek fel további műszaki dolgok.  

- Kora tavasszal a játszóterek lezárásra kerültek, ennek oka az volt, hogy felül kellett vizsgálni az 
eszközöket, voltak bizonyos hiányosságok, amelyeket meg kellett oldanunk. 

- A kutak bejelentésével kapcsolatban többször tájékoztattuk a lakosságot. A jelenlegi hatályos 
szabályozás szerint a fúrt vagy ásott kutakat engedélyeztetni kell, azonban az országgyűlés 
tárgyalja az erre vonatkozó szabályozás módosítását.  A törvénymódosító-javaslat a 2024. 
január 1. előtt engedély nélkül létesített, ötven méternél nem mélyebb és az első vízzáró 
réteget nem érintő háztartási és mezőgazdasági öntözési célú kutakat teljeskörűen mentesíti 
az engedélyezési kötelezettség alól. A javaslat elfogadásáig továbbra is kérjük a lakosság 
türelmét.  

- A bekötőút kátyúzása megtörtént, hála égnek nem sok kátyú van a faluban a szomszéd 
falvakkal összehasonlítva. 
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- A polgárőrségben vezetőváltás történt, még mindig kissé elégedetlen vagyok az 
aktivitásukkal, szerintem kicsit lehetnének aktívabbak, rajtunk nem múlik, támogatjuk őket. 
Sikerült egy viszonylag jó állapotú volt rendőrségi autót is megszereznünk. 

- Kamerarendszerrel kapcsolatban folyamatban van a meglévők mellett további 2-3 kamera 
telepítése, de takarékossági okok miatt kicsit visszavettünk, ugyanis egy kamera felszerelése 
közel 400.000 Ft-ba kerül. 

- Az Ifjúság és Málna-köz utca határában megrendeltük az utcanév táblákat, ami jelzi az Ifjúság 
utca, Málna-köz utca és Hársas utca irányát. 

 
 
 
2. Tájékoztató a 2023-as év terveiről 
 
 
Új telkek kialakítása 

 

German József polgármester: 
- Néhány engedély már megvan, de sajnos kiderült, hogy a telkek alatt 300 méter hosszan egy 
nagynyomású fővezeték megy, amelyet át kell helyezni, a költségét még nem tudjuk mennyi 
lesz. Ennek függvényében döntünk arról, hogy a beruházást megvalósítjuk-e. 
 
 
MÁV-val kapcsolatos ügyek 

 

German József polgármester: 
 

2021. januárjában kaptuk a jó hírt a MÁV fejlesztési és beruházási főigazgatóságától, hogy a 
Magyar Falu Program keretében a kistelepülések vasútállomásainak fejlesztésére nyertünk 25 
M Ft-ot, melyből a MÁV megújítani kívánta Berkenye vasúti megállóhely utasforgalmi 
létesítményét. Megküldték a típusépület bemutató kiadványát, melyben bemutatták, hogy terv 
szerint lebontás után egy lapostetős modern épületet építettek volna. Akkor jeleztem, hogy 
önkormányzatunk szerint az épület stílusa nem illeszkedik kellőképpen a település képébe, a 
megvalósítást nem javasoljuk. 
Ezután sikerült elfogadtatnom velük, hogy az eredeti épület kerüljön felújításra. Egyik feltételük 
volt, hogy állítsuk le a korábban elindított folyamatot az ingatlan megszerzésére, ezért 
képviselő-testületi határozat született arról, hogy csak a 84/1 hrszú ingatlant (Kuris ház) kérjük 
tulajdonba. Nekünk az a vasúti terület tulajdonképpen nem is kell, hiszen szigorú korlátozások 
vannak arra vonatkozóan, mire lehetne használni. 
Hosszú hónapokat húzódott az ügy, hol a statikai véleményre kellett várni, hol a kivitelezői 
tervekre, közben az árak nagyon mentek felfelé. Minden a MÁV-on keresztül zajlik, ők 
választották a kivitelezőket, a tervezőket. 2022. júliusban a fejlesztési és beruházási 
főigazgatóságtól azt a tájékoztatást kaptuk, hogy bizonyos munkák átvállalása esetén kb. 33 
millió Ft-ból tudják kihozni az épület felújítását.  
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2022. november elején küldött levelükben már arról tájékoztattak, hogy a gazdasági helyzet, a 
megemelkedett árak és a több hónapos tervezési tevékenységi huzavona miatt a költségek 42 
millió forintnál tartanak, a 25 millió forintos tervkeret mellé nem tudnak kiegészítő forrást 
biztosítani. Mondtam nekik, hogy a mi vállalkozónk meg tudná csinálni 25 millió forintból, erről 
írásos ajánlatunk is volt, de azt mondták, hogy csak saját kivitelezőkkel dolgozhatnak. 
Felmerült részükről, hogy az eredeti terv (az épület külső-belső felújítása) helyett a jelenlegi 
épületet lebontanák és egy hagyományos arculatú, de kisebb, új, könnyűszerkezetes épület 
épülne, ezzel a megoldással költségkereten belül maradhatnánk. Ezt megtudta a volt 
polgármester asszony és a volt képviselő-testület, akik 2022. decemberében két alkalommal 
megkerestek engem személyesen, sérelmezték, hogy a lakosság nem lett tájékoztatva az 
ügyben. Testületi üléseken és falugyűléseken folyamatos tájékoztatást adtunk a témában. 
Elmondták, hogy nem akarják, hogy lebontsák az épületet, ezt közel 200 lakossági aláírással 
meg is erősítették. Tulajdonképpen örültem is, ez is engem erősített, hiszen mi is szeretnénk 
megtartani az épületet, ezért sem járultam hozzá a bontáshoz, és a vasút is látta, hogy a lakók 
nagyon ragaszkodnak hozzá.  
Sikerült februárban találkoznom a beruházási és fejlesztési igazgatóhelyettessel, eljöttek a 
helyszínre, ahol megerősítettem, hogy ragaszkodunk az épülethez, a területhez nem. Ismét 
kértem, hogy engedjék meg, hogy saját vállalkozóval valósítsuk meg a beruházást, ígéretet 
kaptam, hogy megvizsgálják a dolgot. Ezt követően 1 hónap múlva jött az örömhír, kérték, hogy 
tegyen a vállalkozónk egy indikatív ajánlatot, hogy lássák a költségeket. Az ajánlatban szereplő 
összeg kicsit több lett, 29 millió forint, de azt mondták úgy tűnik, hogy belefér a 
költségvetésükbe. 
Néhány napja kaptam egy levelet, melyben tájékoztattak arról, hogy kiírásra kerül beszerzési 
eljárás. 
 
German József polgármester felolvasta a MÁV-tól kapott tájékoztatást. 
 
German József polgármester: 
- Hosszú évek óta érvényben volt egy bérleti szerződés, a semmiért fizettünk havonta 30.000 
forintot, ezt a szerződést felmondtam, nevetségesnek tartottam, hogy mi fizetünk a MÁV-nak, 
holott mi tartjuk rendben a területet. 
Az összes információt megosztottam a volt polgármester asszonyék által alakult bizottsággal, 
folyamatos tájékoztatást kapnak, sajnálom, hogy a tagok közül, és az alárok közül nem jelentek 
ma meg, szívesen tájékoztattam volna őket személyesen is. 
Bízom benne, hogy a határidőket fogják tartani, és megvalósulhat a beruházás. Az 
Önkormányzat vállalta, hogy a szennyvízbekötést megcsinálja. 
 
„Kuris ház” ügye 
 
German József polgármester: 
- Az előző testület 2015-ben kezdte a Kuris ház tulajdonba kérését. 8 év után jutottunk el oda, 
hogy értékbecslővel fel kell mérni, mennyit ér az ingatlan. Mi azt hittük ezt ingyen fogjuk 
megkapni, de úgy tűnik nem. 7 millió forintra értékelték fel a területet az épülettel együtt. 1,9 
millió forinttal csökkentették az értéket, mert azt mondták az épület lebontásra ítélt, az 
elbontás költsége negatív érték, tehát 5,1 millió forintot kellene fizetni, ha a nemzeti 
vagyonkezelő elfogadja ezt az összeget. Ha meg is vennénk az ingatlant, akkor is csak közösségi 
célokra lehetne használni. 
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Posta ügye 
 
German József polgármester: 
- a Magyar Posta az országban az 1500 fő alatti településeken az állandó postai szolgáltatást 
meg akarja szüntetni. Tájékoztatásuk szerint az 1000 fő alatti településeken állandó postai 
szolgáltatóhely üzemeltetése nem jogszabályi kötelezettsége a postának, a szolgáltatás 
ellátható mobilposta útján, mely Berkenyén már évek óta üzemel az állandó posta mellett. 
 Az állandó postai szolgáltatóhely megtartása érdekében a posta felkínált egy új partnerségi 
programhoz való csatlakozást. A program keretében az Önkormányzat vagy szolgáltató 
szerződést köt a postai szolgáltatás biztosítására, a posta üzemeltetésére és bérbe veszi az 
épületet.  Megkerestem a bolt és a kocsma bérlőjét, azonban ők nem vállalták a programhoz 
való csatlakozást. 
Elkezdtem a postával való tárgyalást, érdeklődtem a feltételekről, ez egy olyan tevékenység 
lenne, ami pénzbe kerülne nekünk. Annyi finanszírozással járulnak hozzá, hogy egy ember 
bérének megfelelő összeggel támogatják a helyi működést, aki velük szerződésben áll. Vannak 
önkormányzatok, ahol bevitték az önkormányzathoz a postát, de nálunk erre nincs lehetőség, 
nincs elég helyünk az épületben. Megkérdeztem mennyiért adnák oda bérbe a posta épületét, 
ez folyamatos rezsiköltséggel együtt évente kb. 1.000.000 forintba kerülne nekünk. További 
személyi költség is felmerülne, ugyanis nem elegendő egy postás, képzett helyettes személyt is 
alkalmazni kellene, amit ugyancsak nekünk kell finanszírozni.  
Testületi ülésen is tárgyaltuk az ügyet, úgy gondoljuk, hogy a postát nem lenne jó elengedni, 
mert ami egyszer bezár – látjuk az iskolánál is – azt nagyon nehéz újra elindítani. Jelen 
pillanatban az az álláspontunk, hogy tartsuk meg a postát és az Önkormányzat vegye 
üzemeltetésbe, folyamatos az egyeztetés. Az, hogy ez esetben a mozgóposta maradna vagy 
nem maradna, ezt nem tudjuk, de a postahivatalt tartjuk a jobb, kulturáltabb megoldásnak. 
Szívesen meghallgatom a jelenlévők véleményét a témában. 
 
A jelenlévők egyhangú álláspontja az, hogy tartsa meg az Önkormányzat a helyi postát. 
 
 

3. Lakossági kérdések, észrevételek 
 
Hornos Béla érdeklődő: 
Csendrendeletről valamelyik évben már volt szó. Vasárnap dél körül elég sokan dolgoznak meg 
este 11-kor, jó lenne valami szabályozás. 
 
German József polgármester: 
Éppen aktuális a téma, a héten kaptam meg az új rendelettervet, amiből nem biztos, hogy 
rendelet lesz, mivel egy rendeletnek fontos eleme, hogy az abban foglaltakat be is kell tartatni. 
Amit nem tudunk betartatni, azt nagyon nehéz szabályozni, sajnos nem sok eszközünk van rá. A 
közösségi együttélés szabályairól korábban a volt jegyző asszony írt egy cikket a helyi újságban, 
ahol önkéntes betartást kértünk a lakosokról, jelen pillanatban is úgy gondolom, hogy inkább 
csak egy ajánlás lesz. 
 
Hornos Béla érdeklődő: 
Bírságot nem lehet kiszabni? 
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Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Közigazgatási bírságot, illetve helyszíni bírságot kiszabhat a jegyző, de ez a jegyző hatásköre 
lenne, neki kellene szankcionálni akár hétvégén akár ünnepnapon, körbemenni és felmérni, de 
ugye ünnepnapon és hétvégén nem szoktunk dolgozni, tehát erre külön személyzet kellene.  
A képviselő-testület hatásköre, a következő ülésen tárgyalni fogják, ahol eldöntik, hogy 
rendeletet alkotnak, vagy csak egy ajánlással élnek a lakosság felé. 
Körülbelül 130 település van a megyében, ebből jelenleg 60 településen szabályozzák a 
közösségi együttélés szabályait rendeletben, a többi településen ajánlás van, vagy az sem. Jól 
működő településen be szokták tartani az ajánlásokat. 
 
 
German József polgármester: 
Foglalkozunk vele, ahogy korábban is leírtuk, most is fogunk a lakosság felé fordulni, az én 
személyes véleményem az, hogy továbbra is csak ajánlás legyen, mert nem tudom elképzelni, 
hogy azért büntessünk meg valakit mert pl. elindította a fűnyírót. Nincs rá apparátus, a mi 
feladatunk igazán a meggyőzés. Személyesen is megkeresnek többen ez ügyben, akinek tudok 
szólok is, megkérem, hogy más időben próbálja végezni ezt a fajta tevékenységet, ahogy más 
okból is szoktam szólni, akár a ház előtti szakasz karbantartása, vagy éppen az égetés miatt. 
 
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, German József polgármester megköszönte a 
jelenlévők figyelmét és a falugyűlést bezárta. 

 
 

                 k.m.f 
 
 
 

      German József       Ciuleacné Drajkó Adrienn 
                  polgármester                jegyző 

 
 
 
 


